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BRMG.0012.22.2023                                                                     

 

PROTOKÓŁ NR 49 - 3/2023 

z posiedzenia 

Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 17 kwietnia 2023 r. 

przy wykorzystaniu środków bezpośredniego porozumiewania się na odległość.  

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 16:00, zakończyła o godzinie 18:40 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji wg listy 

obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Skiba otworzył posiedzenie, powitał zebranych  

i stwierdził quorum. Poinformował, że projekt porządku został wysłany do radnych drogą 

elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Dodał, że do 

Komisji wpłynęły pisma ze strony Związku Nauczycielstwa Polskiego w sprawie dyrekcji 

jednej z gdańskich szkół, proponuje przyjąć, że takie dokumenty wpłynęły i proponuje aby 

sprawa znalazła się na posiedzeniu majowym.  

 

Alina Molska – Prezes ZNP w Gdańsku 

Przychyliła się do wypowiedzi Przewodniczącego. Ubolewa jednak, że nie udało się sprawy 

rozpatrzeć szybciej przed rozstrzygnięciem konkursu.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że rozumie argumenty ale Komisja pracuje w oparciu o zebrane dokumenty. 

Komisja musi dochować procedur.  

 

Alina Molska – Prezes ZNP w Gdańsku 

Wyjaśniła, ze pierwsze pismo złożone było w lutym do organu prowadzącego.  

 

Zaproponował przegłosowanie porządku bez zmian. Porządek przedstawiał się 

następująco: 
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1. Rozpatrzenie skargi XY na Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie  

w Gdańsku. 

2. Rozpatrzenie skargi firmy INSE-TOX na Gdański Zarząd Dróg i Zieleni.  

3. Rozpatrzenie skargi XY na pracownika Miejskiego Zespołu ds. Orzekania  

o Niepełnosprawności.  

4. Rozpatrzenie pisma XY.  

5. Rozpatrzenie petycji Stowarzyszenia Obywatelskie Trójmiasto.  

6. Rozpatrzenie petycji w sprawie zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej 

transplantacji wśród lokalnej społeczności. 

7. Rozpatrzenie petycji mieszkańca Gdańska. 

8. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

z dnia 20 marca 2023 roku. 

9. Wolne wnioski, sprawy bieżące, korespondencja. 

 

Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja –  6 głosami „za” - przyjęła proponowany porządek. 

  

 PUNKT 1 

 

Rozpatrzenie skargi XY na Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie  

w Gdańsku. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali.  

Poprosił Mecenasa o kilka słów pod kątem formalnoprawnym. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z jej treścią.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Zapytał czy jest to w takim razie skarga czy wniosek skierowany do Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Gdańsku. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Powiedział, że pismo ma dwojaki charakter ale biorąc pod uwagę kwalifikację przez 

Wojewodę Pomorskiego i zarzut kierowany wprost do kierownika MOPR, elementy 

skargowe przeważają. 
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Agnieszka Chomiuk – dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

Wyjaśniła sytuację rodzinną osoby skarżącej, która gospodarstwo domowe prowadzi  

z dorosłym nie pracującym synem. Dochód rodziny składa się z niewielkiej emerytury 

skarżącej wraz z dodatkiem pielęgnacyjnym. Z punktu widzenia ustawy o pomocy 

społecznej dochód przekracza kryterium dochodowe zgodnie z ustawą. Wielokrotnie były 

przeprowadzane rozmowy z XY na różnym poziomie pracownika, kierownika i XY 

interweniowała również w różnych pomiotach i organach, zawsze wtedy kiedy otrzymuje 

decyzję, która nie jest satysfakcjonująca. Mimo przekraczających dochodów, XY objęta jest 

wsparciem Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku  

w formie przyznawania zasiłków celowych o ile środki MOPR na to pozwalają. Dodała, że 

od stycznia do kwietnia przyznano pomoc materialną w kwocie 1700 zł. Omówiła kwotowo 

zasiłki, które zostały przyznane. XY korzysta także z pomocy przy wykupie leków.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Powiedział, że widzi dwa aspekty i chciałby aby była możliwość pomocy XY osobom 

potrzebującym natomiast należy działać zgodnie z przepisami prawa i uważa, że nie 

znajduje argumentów aby uznać, że doszło do naruszeń. Skłaniałby się za uznaniem skargi 

za bezzasadną. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Powiedział, że cieszy się, że MOPR dopełnił wszelkich obowiązków i starań aby wesprzeć 

XY. Ustawodawca określił limit świadczeń i nie można udzielić więcej. Według  świadczenia 

są niskie w dobie dzisiejszego życia ale jeśli ustawa określa takie kryteria to należy ich 

przestrzegać i uważa, że skarga jest niezasadna. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji  

Po przeprowadzonej dyskusji z udziałem radcy prawnego Biura Rady Miasta Gdańska oraz 

członków komisji, przewodniczący zaproponował rozstrzygnięcie w którym uznaje się za 

bezzasadną skargę XY z dnia 30 stycznia 2023 roku, przekazaną przez Wojewodę 

Pomorskiego w dniu 3 lutego 2023 roku na Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Gdańsku, albowiem nie znalazły potwierdzenia zarzuty dotyczące 

nienależytego wykonywania zadań lub biurokratycznego załatwiania sprawy przez 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku. 

 

Więcej głosów nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania. 
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USTALENIA KOMISJI: 

6 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji Uznała za bezzasadną skargę XY  

z dnia 30 stycznia 2023 roku, przekazaną przez Wojewodę Pomorskiego w dniu 3 lutego 

2023 roku na Dyrektora MOPR w Gdańsku, albowiem nie znalazły potwierdzenia zarzuty 

dotyczące nienależytego wykonywania zadań lub biurokratycznego załatwiania sprawy 

przez Dyrektora MOPR w Gdańsku. 

 

   PUNKT 2 

 

Rozpatrzenie skargi firmy INSE-TOX na Gdański Zarząd Dróg i Zieleni. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali. 

Poprosił Mecenasa o kilka słów wprowadzenia pod kątem formalnym. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z jej treścią. 

 

Jarosław Czyżo – z-ca kierownika Działu Oczyszczania Gdański Zarząd Dróg i Zieleni 

Wyjaśnił, że istota skargi została załatwiona. Firma skarżąca dokonała naprawy 

uszkodzonego muru dzięki czemu zgodnie z umową Gdański Zarząd Dróg i Zieleni mógł 

podpisać protokół.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że są elementy, które wykraczają poza kompetencje Rady Miasta Gdańska. 

Rada Miasta Gdańska nie jest od tego, żeby sprawdzać to jak zostały zawarte umowy 

cywilnoprawne. Dodał, że to co można próbować rozważyć to to czy doszło czy też nie 

doszło do należytego bądź nienależytego wykonania obowiązków.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zaproponował, rozstrzygnięcie w którym uznaje się za bezzasadną skargę wniesioną przez 

Jana Stromidło prowadzącego działalność gospodarczą pod firmą INSE - TOX Jan 

Stromidło z dnia 14 lutego 2023 roku na Gdański Zarząd Dróg i Zieleni, albowiem nie 

znalazły potwierdzenia zarzuty dotyczące nienależytego wykonywania zadań, naruszenia 

interesów skarżącego bądź przewlekłego załatwiania spraw przez Gdański Zarząd Dróg  

i Zieleni. 

 

Więcej głosów nie było. 

 

Przystąpiono do głosowania. 
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USTALENIA KOMISJI: 

6 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji uznała za bezzasadną skargę 

wniesioną przez Jana Stromidło prowadzącego działalność gospodarczą pod firmą  

INSE - TOX Jan Stromidło z dnia 14 lutego 2023 roku na Gdański Zarząd Dróg i Zieleni, 

albowiem nie znalazły potwierdzenia zarzuty dotyczące nienależytego wykonywania 

zadań, naruszenia interesów skarżącego bądź przewlekłego załatwiania spraw przez 

Gdański Zarząd Dróg i Zieleni. 

 

 PUNKT 3 

 

Rozpatrzenie skargi XY na pracownika Miejskiego Zespołu ds. Orzekania  

o Niepełnosprawności.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że ma wątpliwości czy Rada Miasta może rozpatrywać skargi na pracowników, 

którzy już nie pracują. Dodał, że rozsądnym byłoby zdjęcie tego punktu z porządku obrad 

i przełożenie sprawy na następne posiedzenie. 

 

Głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

6 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji przełożyła rozpatrzenie skargi na 

posiedzenie w maju. 

 

PUNKT 4 

 

Rozpatrzenie pisma XY. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Przypomniał, że wystosowano pismo do XY z prośbą o dodatkowe wyjaśnienia. Dodał, że 

odpowiedź, która wpłynęła nie jest precyzyjna.  

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Przytoczył treść pisma skierowanego do XY i wyjaśnił, że XY w piśmie mówi, że ma być 

traktowane jej pismo jako interwencja.  
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Po przeprowadzonej dyskusji z udziałem radcy prawnego Biura Rady Miasta Gdańska, 

przewodniczący zaproponował rozstrzygnięcie w którym pozostawia się bez rozpoznania 

pismo XY z dnia 12 stycznia 2023 roku, uznając, że nie ma ono znamion skargi  

w rozumieniu art. 227 KPA, a jest prośbą o zajęcie stanowiska przez adresatów 

wskazanych w wyżej wymienionym piśmie. 

 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

6 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji uznała że pozostawia się bez 

rozpoznania pismo XY z dnia 12 stycznia 2023 roku, uznając, że nie ma ono znamion skargi 

w rozumieniu art. 227 KPA, a jest prośbą o zajęcie stanowiska przez adresatów 

wskazanych w wyżej wymienionym piśmie. 

 

PUNKT 5 

 

Rozpatrzenie petycji Stowarzyszenia Obywatelskie Trójmiasto. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali.  

Poprosił Mecenasa o zreferowanie sprawy pod kątem formalnoprawnym.  

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował petycję zgodnie z jej treścią.  

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Podsumował i powiedział, że są dwa aspekty. Jeden to, że ewentualne przyjęcie petycji 

skutkowałoby koniecznością stworzenia w Gdańsku miejsca o które postulują autorzy 

petycji i pytanie czy Rada Miasta jest kompetentna do stworzenia takiego miejsca. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Powiedział, że Rada Miasta Gdańska może działać w formie uchwały i nie widzi przepisu 

prawa materialnego, który pozwalałby Radzie Miasta Gdańska na podjęcie uchwały  

o takiej treści, gdzie stworzone ma zostać takie miejsce. 
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że temat można rozpatrywać pod kątem prawnym to brak kompetencji Rady 

Miasta Gdańska umożliwiających stworzenie w Gdańsku postulowanego miejsca. Zapytał 

członków komisji czy są w stanie dzisiaj podjąć rozstrzygnięcie czy stosownym byłoby aby 

ten punkt przełożyć na następne posiedzenie. 

 

Jan Perucki- członek komisji 

Odpowiedział, że może lepiej przełożyć sprawę na następne posiedzenie. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zaproponował zdjęcie tego punktu z porządku obrad i przełożenie go na następne 

posiedzenie komisji. 

 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

przełożyła rozpatrzenie petycji na następne posiedzenie komisji. 

 

PUNKT 6 

 

Rozpatrzenie petycji w sprawie zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej 

transplantacji wśród lokalnej społeczności. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali. 

Poprosił Mecenasa o krótką informację dotyczącą petycji 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował petycję zgodnie z jej treścią. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Powiedział, że jako Radny jak również prywatnie uważa temat za bardzo ważny ale obawia 

się, że Rada Miasta Gdańska nie ma kompetencji, żeby wyjść naprzeciw oczekiwaniom 

autora petycji w taki sposób jaki by oczekiwał.  
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Kamila Błaszczyk – wiceprzewodnicząca komisji 

Uważa, że sprawa słuszna ale jeśli chodzi o propagowanie transplantacji to Rada Miasta 

ma związane ręce w tym temacie. Zapytała Mecenasa czy można przekazać petycję np. 

Prezydentowi do rozpatrzenia. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Wyjaśnił, że byłby ostrożny z propozycją przekazania bo ma wątpliwości czy taka 

działalność propagowania kwestii transplantacji leży w kompetencji Prezydenta Miasta 

Gdańska.  

 

Kamila Błaszczyk – wiceprzewodnicząca komisji 

Nie chciałaby aby wydźwięk był negatywny, że komisja jest przeciwko petycji tylko  

z przyczyn formalnym nie zajmujemy się nią. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Rozumie podejście i każdy ma prawo być za czy przeciw natomiast przedmiot nie mieści 

się w zakresie zadań i kompetencji Rady Miasta Gdańska. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Po przeprowadzonej dyskusji z udziałem radcy prawnego Biura Rady Miasta Gdańska, 

członków komisji, przewodniczący zaproponował rozstrzygnięcie w którym nie 

uwzględnia się petycji XY z dnia 13 lutego 2023 roku w sprawie zwiększenia świadomości 

prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności z uwagi na fakt, że 

przedmiot petycji nie mieści się w zakresie zadań i kompetencji Rady Miasta Gdańska. 

 

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

6 głosami „za” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji uznała, że nie uwzględnia się petycji 

XY z dnia 13 lutego 2023 roku w sprawie zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej 

transplantacji wśród lokalnej społeczności z uwagi na fakt, że przedmiot petycji nie mieści 

się w zakresie zadań i kompetencji Rady Miasta Gdańska. 

 

PUNKT 7 

 

Rozpatrzenie petycji mieszkańca Gdańska. 
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Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali.  

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował petycję zgodnie z treścią. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Powiedział, że jeśli komisja uzna, że pismo nie jest petycją, można wskazać jakie wymogi 

ustawodawca na wnoszącym pismo wywiera. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Dodał, że Rada Miasta Gdańska nie ma kompetencji do podjęcia działań jakie autorzy 

petycji by oczekiwali.  

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zwrócił uwagę, że na kopercie nie został wskazany nadawca. 

 

Kamila Błaszczyk- wiceprzewodnicząca komisji 

Uważa, że nie spełnione są wymogi formalne. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Po przeprowadzonej dyskusji z udziałem radcy prawnego Biura Rady Miasta Gdańska, 

członków komisji, przewodniczący zaproponował rozstrzygnięcie w którym pozostawia się 

bez rozpoznania petycję z dnia 28 marca 2023 roku o zaprzestanie degradacji komunikacji 

miejskiej w Gdańsku oraz odwołanie dyrektora ZTM i prezydenta ds. komunikacji 

miejskiej, ze względu na fakt niespełnienia ustawowych wymogów oznaczenia podmiotu 

wnoszącego petycję oraz wskazania jego miejsca zamieszkania. 

  

Więcej głosów nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

5 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” Komisja ds. Skarg, Wniosków i Petycji,  

pozostawia bez rozpoznania petycję z dnia 28 marca 2023 roku o zaprzestanie degradacji 

komunikacji miejskiej w Gdańsku oraz odwołanie dyrektora ZTM i prezydenta ds. 

komunikacji miejskiej, ze względu na fakt niespełnienia ustawowych wymogów 

oznaczenia podmiotu wnoszącego petycję oraz wskazania jego miejsca zamieszkania. 
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PUNKT 8 

 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji  

z dnia 20 marca 2023 roku. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji ds. 

Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 20 marca 2023 roku. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za” przyjęła przedmiotowy protokół bez uwag.  

 

 

PUNKT 9 

 

Wolne wnioski, sprawy bieżące, korespondencja. 

 

Członkowie komisji przeprowadzili krótką rozmowę dotyczącą skargi z wcześniejszego 

posiedzenia.  

 

Nie było żadnych uwag, wniosków. 

 

 

Przewodniczący  

                                                                                 Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

           /-/ Andrzej Skiba 
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Protokołowała: 

Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 

 

* anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z Ustawą z 10.05.2018r. o ochronie danych osobowych: Dz.U. z 2018r. poz. 1000, 1669,   

z 2019 r. poz. 1781. 


